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SK.0002.11.2011 
 

Protokół nr XI/11 
z sesji Rady Gminy Stare Pole 

z dnia 27 grudnia 2011 r. 
 

Proponowany porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie sesji i powitanie zebranych. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Wybór Sekretarza Obrad. 
4. Sprawozdanie z pracy międzysesyjnej: 

− Przewodniczącego Rady Gminy, 
− Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej, 
− Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, 
− Przewodniczącej Komisji Edukacji i Spraw Społecznych, 
− Radnych, 
− Wójta Gminy. 

5. Wystąpienia sołtysów. 
6. Wolne wnioski i zapytania. 
7. Uchwalenie Budżetu Gminy na 2012 r. i przyjęcie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stare Pole na lata: 2012 - 2018: 
1) wystąpienie Wójta Gminy; 
2) odczytanie uchwały nr 212/g272/P/IV/11 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 7 grudnia 2011 r. w sprawie opinii o projekcie 
uchwały budżetowej Gminy Stare Pole na 2012 rok oraz możliwości 
sfinansowania deficytu budżetowego; 

3) odczytanie uchwały nr 213/g272/F/IV/11 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 7 grudnia 2011 r. roku w sprawie opinii o 
projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stare Pole 
na lata: 2012 – 2018; 

4) wystąpienie przewodniczących komisji stałych Rady Gminy; 
5) dyskusja; 
6) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy na 2012 rok;  
7) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2012 – 2018.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości.  
11. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości.  
12. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy na lata 2012 – 2016.  
13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii.   
14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  
15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2012 rok.  
16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2011 – 

2018. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy. 
18. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
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19. Komunikaty. 
20. Zatwierdzenie protokołu nr X/11 z sesji Rady Gminy z dnia 26 października 2011 r. 
21. Zamknięcie sesji Rady Gminy.  
 
 
Ad.1. 

O godzinie 1400 Przewodniczący Rady Gminy otworzył XI sesję Rady Gminy 
odbywającą się w sali narad Urzędu Gminy. Przywitał wszystkie zebrane osoby.  
 
 
 
Ad.2. 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, iż sesja jest 
prawomocna do podejmowania uchwał. 
 
Ustawowy skład rady    - 14 
Obecnych  - 11 
Nieobecnych   - 3 
 
Pan Marek Czubiński został pozbawiony mandatu radnego zgodnie z zarządzeniem 
zastępczym Wojewody Pomorskiego. 
Nieobecni radni to: Pani Jadwiga Staniszewska, Pani Magdalena Roman, Pan Jerzy Wala.  
 
 
Ad.3. 

Na sekretarza obrad wybrano jednogłośnie Pan Wiesława Kujawę. Za jego 
kandydaturą głosowało 11 radnych, 3 osoby nieobecne. 
   
Ad.4. 
Sprawozdanie z pracy międzysesyjnej: 

1. Przewodniczący Rady Gminy: 
− udział w obchodach mikołajkowych,  
− napisanie życzeń, artykuły do biuletynu,  
− udział w wigilii z pracownikami GOKiS, 
− dyżury i sprawy bieżące. 

2. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej była nieobecna na posiedzeniu, 
3. Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa: 

− 2 posiedzenia komisji, na których były opiniowane uchwały dzisiejszej sesji, 
− udział w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w sprawie firmy KREX. 

4. Przewodnicząca Komisji Edukacji i Spraw Społecznych była nieobecna na 
posiedzeniu. 

5. Nikt z radnych nie zabrał głosu. 
6. Sprawozdanie Wójta zostało złożone na piśmie. Nie zgłoszono żadnych uwag ani 

zapytań do przedstawionych w nim informacji. 
 
Ad.5. 

W wystąpieniach sołtysów nikt nie zabrał głosu. 
 
Ad.6. 
 Nikt nie zgłosił wolnych wniosków ani zapytań. 
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Ad.7.  
Uchwalenie Budżetu Gminy na 2012 r. i przyjęcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Stare Pole na lata: 2012 - 2018: 

1) wystąpienie Wójta Gminy; 
2) odczytanie uchwały nr 212/g272/P/IV/11 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 7 grudnia 2011 r. w sprawie opinii o projekcie 
uchwały budżetowej Gminy Stare Pole na 2012 rok oraz możliwości 
sfinansowania deficytu budżetowego; 

3) odczytanie uchwały nr 213/g272/F/IV/11 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 7 grudnia 2011 r. roku w sprawie opinii o 
projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stare Pole 
na lata: 2012 – 2018; 

4) wystąpienie przewodniczących komisji stałych Rady Gminy; 
5) dyskusja; 
6) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy na 2012 rok;  
7) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2012 – 2018.  
 
 
Głos zabrał Wójt Gminy, który przedstawił kwotę zaplanowanych na 2012 r. dochodów, 
wydatków i deficytu. Ponadto poinformował o zaplanowanych zdaniach inwestycyjnych w 
2012 r. Powiedział m. in. o budowie kanalizacji Kraszewo – Parwark, modernizacji 
oczyszczalni w Starym Polu, kolejnym etapie termomodernizacji budynku wielofunkcyjnego, 
podniesieniu standardu świetlicy wiejskiej w Ząbrowie, Kampanii Promocyjnej Żuław. 
Dodał, że Zespół Szkół w Starym Polu będzie realizował projektu pt. Mały człowiek – 
wielkie możliwości - wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów klas I-III w Gminie Stare 
Pole”. Ponadto poinformował, że do budżetu zostało wprowadzone zadanie „Budowa ciągów 
pieszo – rowerowych w ramach rozbudowy tras turystycznych na terenie Gminy Stare Pole – 
etap III: Stare Pole ul. Grunwaldzka – Ząbrowo”, które będzie realizowane pod warunkiem 
otrzymania dofinansowania ze środków unijnych. Dodał, że będą też realizowane zadnia w 
ramach funduszu sołeckiego. 
 
Uchwałę nr 212/g272/P/IV/11 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Gdańsku z dnia 7 grudnia 2011 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy 
Stare Pole na 2012 rok oraz możliwości sfinansowania deficytu budżetowego odczytał 
Przewodniczący Rady Gminy. 
Stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Uchwałę nr 213/g272/F/IV/11 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Gdańsku z dnia 7 grudnia 2011 r. roku w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stare Pole na lata: 2012 – 2018 odczytał 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy. 
Stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
 
W zastępstwie Przewodniczącej Komisji Edukacji i Spraw Społecznych głos zabrał 
Przewodniczący Rady, który poinformował, że Komisja Edukacji i Spraw Społecznych jest za 
przyjęciem budżetu Gminy na 2012 r. i Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012 – 
2018. 
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Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa poinformował, że Komisja 
Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa większością głosów (4 za, 1 przeciw) jest za przyjęciem 
budżetu Gminy na 2012 r. i jednogłośnie przyjmuje Wieloletnią Prognozę Finansową na lata 
2012 – 2018. 
 
W zastępstwie Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej głos zabrał radny Krzysztof Piekart, 
który poinformował, że Komisja Rewizyjna jest za przyjęciem budżetu Gminy na 2012 r. i 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012 – 2018. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję udzielając głosu radnemu Wiesławowi Kujawa, 
który powiedział, że budżet na 2012 r. po stronie liczb jest zgodny. Ale pod względem 
społecznym jest nie do przyjęcia. Uważa, że zamiast ścieżki rowerowej przy ulicy 
Grunwaldzkiej powinna być zbudowana do Złotowa. Dodał, że trzeba rozmawiać i pomagać 
ludziom ze Złotowa. 
Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady, który powiedział, że można się cieszyć, że 
gmina nie jest zadłużona tak mocno, aby wszedł komisarz. Dodał, że nie da się wszystkim 
dogodzić. Pretensje mieszkańców zawsze będą. Są różne glosy dotyczące budowy ścieżki 
rowerowej przy ulicy Grunwaldzkiej. Dodał, że na pewno przydałaby się ścieżka w kierunku 
Złotowa. Dodał, że gmina nie ma własnych gruntów, aby można było zbudować tam ścieżkę. 
Wójt dodał, że wielokrotnie tłumaczył, dlaczego ta ścieżka ma być budowana a nie inna. 
Powiedział, że osoba, która jest właścicielem ziemi w Złotowie, nie jest zainteresowana jej 
sprzedażą pod budowę ścieżki rowerowej. 
Głos zabrał również Pan Mateusz Słowik sołtys Kikojt dementując pogłoskę, że to jego brat 
nie wyraża zgody. Powiedział, że brat chce sprzedać grunt pod budowę ścieżki rowerowej. 
Nikt więcej nie zabrał głosu. 
 
Uchwała nr XI/ 83 /2011 w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy na 2012 rok została podjęta – 
9 za, 1 przeciw, 1 osoba się wstrzymała, 3 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Uchwała nr XI/ 84 /2011 w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012 
– 2018 została podjęta jednogłośnie – 11 za, 3 osoby nieobecne.  
Stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
 
Ad.8. 

Przewodniczący poinformował, że tę oraz 3 następne uchwały wprowadzi Zastępca 
Wójta. Pan Zdzisław Mikulak poinformował, że odnowa umowy dzierżawy na nieruchomość 
będącą mieniem komunalnym wymaga zgody rady. Przygotowane Są 4 projekty uchwał 
dotyczących nieruchomości położonych w Kaczynosie Kolonii, w Starym Polu, w Ząbrowie, 
w Krasnołęce. Przedmiotowe uchwały zostały szczegółowo omówione na posiedzeniach 
komisji stałych Rady Gminy.  
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała nr XI/85/2011 w sprawie wydzierżawienia nieruchomości została podjęta 
jednogłośnie – 11 za, 3 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Ad.9. 
Uchwała nr XI/86/2011 w sprawie wydzierżawienia nieruchomości została podjęta 
jednogłośnie – 11 za, 3 osoby nieobecne.  
Stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad.10. 
Uchwała nr XI/87/2011 w sprawie wydzierżawienia nieruchomości została podjęta 
jednogłośnie –11 za, 3 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad.11.  
Uchwała nr XI/88/2011 w sprawie wydzierżawienia nieruchomości została podjęta 
jednogłośnie –11 za, 3 osoby nieobecne.  
Stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
 
Ad.12. 

Głos zabrał Zastępca Wójta, który poinformował, że przepisy obligują, aby każda rada 
posiadała przedmiotowy program. Określa on zasady gospodarowania zasobem 
mieszkaniowym na najbliższe 4 lata. Program został omówiony na wszystkich komisjach. 
Radni otrzymali projekt uchwały w materiałach na komisjach październikowych. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała nr XI/89/2011 w sprawie Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem Gminy na lata 2012 – 2016 została podjęta jednogłośnie –11 za, 3 osoby nieobecne.  
Stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad.13. 

Pani Sekretarz poinformowała, że przeciwdziałanie narkomanii należy do zadań 
własnych Gminy. Realizacja tych zadań odbywa się na podstawie Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii uchwalanego przez Radę Gminy. Radni otrzymali 
przedmiotowy program w materiałach. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała nr XI/90/2011 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii została podjęta jednogłośnie – 11 za, 3 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
 
Ad.14 

Pani Sekretarz poinformowała, że zgodnie z ustawą o wychowaniu w trzeźwości i 
przeciwdziałaniu alkoholizmowi do zadań własnych Gminy należy prowadzenie zadań 
związanych z profilaktyką i rozwiązaniem problemów alkoholowych. Realizacja tych zadań 
odbywa się na podstawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych, który jest uchwalany przez Radę Gminy. 
Do przedstawionych informacji zgłoszono zapytania. 
Radny Mieczysław Tamaka miał następujące zapytania: czy problem alkoholowy wzrasta czy 
maleje; jakie jest spożycie alkoholu w skali Gminy; w jakim przedziale wiekowym; czy te 
sprawy były zgłaszane poprzez przedstawicieli szkoły, policji, środowiskowych grup? Czy na 
poziomie gimnazjum jest problem? 
Pani Sekretarz myśli, że wzrasta spożycie alkoholu w Starym Polu zwłaszcza wśród 
młodzieży. Wszyscy powinni dołożyć starań, aby zwrócić uwagę na ten problem, ponieważ 
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wszyscy mamy dzieci, robimy osiemnastki. Rodzice nie mają kontroli, co dzieci robią. O 
której godzinie wracają i w jakim są stanie. Policja zgłasza przypadki nadużywania alkoholu. 
Ze szkoły nie było zgłoszeń o spożywaniu alkoholu na terenie szkoły. Z wyników badań 
dostępnych w Internecie z województwa pomorskiego wynika, że gimnazjaliści piją. 
Przewodniczący Rady powiedział, że problem alkoholowy był i będzie. Dotyka coraz 
młodszych. 
Nikt więcej nie zabrał głosu. 
Uchwała nr XI/91/2011 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych została podjęta jednogłośnie – 11 za, 3 osoby 
nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 
Ad.15. 
 W zastępstwie Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej głos zabrał radny Krzysztof 
Piekart, który poinformował, że plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2012 rok radni otrzymali 
w materiałach. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała nr XI/92/2011 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2012 
rok została podjęta jednogłośnie – 11 za, 3 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
Przewodniczący Rady przypomniał przewodniczącym pozostałych komisji, aby do końca 
stycznia 2012 r. przekazali plany pracy swoich komisji na następny rok. 
 
Ad.16. 
 Pani Skarbnik omówiła jednocześnie pkt 16 i pkt 17. Jest to ostania zmiana budżetu w 
2011 r. Pozycje dochodów, które są wykonane powyżej planu zwiększamy, które poniżej 
zmniejszamy. Po stronie wydatkowej najistotniejszą zmianą jest wsparcie GOKiS.  Dodała, że 
została dostosowana Wieloletnia Prognoza Finansowa do uchwały budżetowej. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała nr XI/93/2011  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2011 – 
2018 została podjęta jednogłośnie - 11 za, 3 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Ad.17. 
Uchwała nr XI/ 94/2011 w sprawie zmiany budżetu gminy została podjęta jednogłośnie – 11 
za, 3 osoby nieobecne. 
Stanowi załącznik nr 14 do protokołu 

 
Ad.18. 
 Nie udzielono odpowiedzi, gdyż nie zgłoszono zapytań ani wniosków. 
  
Ad.19. 

W komunikatach pierwszy głos zabrał Przewodniczący Rady, który podziękował 
GOKiS, szkole, przedszkolu, bibliotece za organizację mikołajek. Sołectwu Złotowo również 
za organizację mikołajek.  

Ponadto poinformował, że w dniu 23.12 br. Pani Maria Roman ukończyła 100 lat. W 
dniu 29.12 br. odbędzie się msza św. w kościele Starym Polu o godz. 1100, a o godz. 1200 
impreza w GOKiS z okazji urodzin Pani Marii Roman. 
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Wójt poinformował, że w dniu 23.12 br., odwiedziła go delegacja przedstawicieli osób 
protestujących w sprawie firmy KREX z telewizją TVN24. Przypomniał, że na grudniowym 
posiedzeniu Komisji Rewizyjnej zapadła decyzja, aby spotkać się ze wszystkimi radnymi i 
omówić sprawę współpracy KREX’em. Wójt jest przeciwny współpracy z firmą KREX ze 
względu na to, że zanieczyszczają, utrudniają życie mieszkańcom. A dowodem tego jest to, że 
przyjechała telewizja. Sytuacja jest napięta. Redaktor powiedział, że będzie rozmawiał 
jeszcze z koleją, Regionalną Dyrekcją Ochrony Środowiska i innymi jednostkami. Całą 
sprawę naświetli i przedstawi. Termin emisji programu nie jest znany. 
Ponadto poinformował, że wpłynęło pismo od Wojewody Pomorskiego z zapytaniem, czy 
radny Paweł Kurkowski korzysta z mienia komunalnego. Odczytał je. Pismo to stanowi 
załącznik nr 15 do protokołu. Wójt powiedział, że radny Paweł Kurkowski nie dzierżawił i 
nie dzierżawi gruntów od Gminy. Dodał, że brat radnego Pawła Kurkowskiego dzierżawi, ale 
to jest prawnie dopuszczalne. 
Nikt więcej nie zabrał głosu. 
 
Ad.20. 

Protokół nr X/11 z sesji Rady Gminy z dnia 26 października 2011 r. został 
zatwierdzony jednogłośnie 11 za, 3 osoby nieobecne. 
 
Ad.20. 

Wobec wyczerpania się porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XI sesję Rady 
Gminy o godz. 1513. Zaprosił na spotkanie opłatkowe, które miało się odbyć o godz. 1530 
27.12 br. w sali ślubów Urzędu Gminy. 
 
Protokół sporządziła: 
Katarzyna Golińska 
 
 
Sekretarz obrad      Przewodniczący Rady 
Wiesław Kujawa      Jan Pawlina 


